

GUATEMALA

Finca El Catuai

InterAmerican
COFFEE



Farm Information

Country:	Guatemala
Region:	Motagua Valley
Altitude:	1.560 to 1.700 masl.
Farmsize:	125 ha. (85 with coffee, 40 with forest)

About El Catuai

El Catuai is a family-owned coffee producer in Guatemala with a history dating back to 1876. The company operates the farms El Catuai, La Concha, and El Paraíso in the Fraijanes and Santa Rosa regions. Their production is based on organic farming practices, sustainability, and long-term environmental stewardship.

Coffee Production

The farms cultivate several Arabica varieties, including Marsellesa, Anacafé 14, Typica, Red and Yellow Catuai, and Bourbon. The company is also developing numerous microlots and experimental varieties for future specialty coffee programs. Harvest season runs from September through March.

Quality & Cup Profile

The coffee is processed using a washed method with approximately 36 hours of fermentation. According to the document, coffees typically score between 84 and 87 points. Flavor notes include chocolate, almonds, and prunes, with a clean silky texture, balanced body, and pronounced aroma.

Sustainability

El Catuai actively invests in agroforestry and reforestation initiatives, including the planting of shade and timber trees to support biodiversity, carbon sequestration, and soil health. Organic production methods are central to the company's sustainability strategy.



Coffees

Citric

Velvety

Sweet

Nuts

Biscuits

Milk Chocolate

Varieties: Catuai, Caturra, Pacamara, Geisha & Bourbon

Processing: Washed

Grade: SHB EP



InterAmerican Coffee GmbH

Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4
20457 Hamburg, Germany

Tel. +49 (0)40 373 367

E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz

Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland

Tel. +41 (0)41 728 7286

E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.

Zeppelin Building - 1st floor
59-61 Farringdon Road - London EC1M 3JB
UNITED KINGDOM

Tel. +44 (0) 20 7796 2255

E-Mail iac.london@nkg.coffee

www.interamericancoffee.de

GUATEMALA

Finca El Catuai

InterAmerican
COFFEE



Farm Information

Land:	Guatemala
Region:	Motagua Valley
Anbauhöhe:	1.560 to 1.700 masl.
Farmgröße:	125 ha. (85 Kaffee, 40 Wald)

El Catuai auf einen Blick

El Catuai ist ein familiengeführter Kaffeeproduzent in Guatemala mit einer über 148-jährigen Geschichte, die bis ins Jahr 1876 zurückreicht. Das Unternehmen bewirtschaftet die Farmen El Catuai, La Concha und El Paraiso in den Regionen Fraijanes und Santa Rosa. Die Produktion basiert auf biologischem, nachhaltigem Anbau sowie einem starken Fokus auf Transparenz und langfristige Umweltverantwortung.

Kaffee & Anbau

Auf den Farmen werden zahlreiche Arabica-Varietäten angebaut, darunter Marsellesa, Anacafé 14, Typica, Catuai (Rot & Gelb) sowie Bourbon. Zusätzlich entwickelt El Catuai verschiedene Microlots und neue Varietäten für zukünftige Spezialitätenprogramme. Die Ernte findet von September bis März statt.

Qualität & Sensorik

Der Kaffee wird als gewaschener Kaffee verarbeitet und fermentiert etwa 36 Stunden. Die Kaffees erreichen laut Dokument Cupping Scores von 84 bis 87 Punkten. Typische Geschmacksnoten sind Schokolade, Mandeln und Trockenfrüchte (Pflaumen). Die Tasse wird als sauber, seidig und ausgewogen mit ausgeprägtem Aroma beschrieben.

Nachhaltigkeit

El Catuai investiert aktiv in Agroforst- und Aufforstungsprogramme. Dazu gehören die Pflanzung von Schatten- und Nutzbäumen für Biodiversität, CO₂-Bindung und Bodenschutz. Darüber hinaus werden organische Anbaumethoden eingesetzt und Waldflächen dauerhaft erhalten.



Coffees

Zitrisch	Samtig	Süß
Nüsse	Keks	Milchschokolade

Varietäten: Catuai, Caturra, Pacamara, Geisha & Bourbon

Aufbereitung: Washed

Grade: SHB EP



InterAmerican Coffee GmbH
Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4
20457 Hamburg, Germany
Tel. +49 (0)40 373 367
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz
Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland
Tel. +41 (0)41 728 7286
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.
Zeppelin Building - 1st floor
59-61 Farringdon Road - London EC1M 3JB
UNITED KINGDOM
Tel. +44 (0) 20 7796 2255
E-Mail iac.london@nkg.coffee

www.interamericancoffee.de